
Bacşişul — venit ilicit.
De ce primeşti ? De ce dai ?

în societatea noastră, fiecare este retribuit 
'după cantitatea si calitatea muncii pe care o 
depune, în spiritul echităţii, promovat cu fer
mitate de conducerea partidului. Munca con
stituie pentru noi toţi o datorie şi o chestiune 
de onoare. Sensul acestui principiu constitu
ţional este complex, iar_ noţiunea de muncă 
trebuie înţeleasă ca obligaţie fundamentală, ea 
fiind izvorul tuturor drepturilor. Concluzia fi
rească este aceea că cei ce nu munceşte nu 
se poate bucura de drepturi şi protecţie so
cială.

Pentru munca cinstită, prestată de fiecare om 
în parte, în funcţie de calificarea sa, de răs
punderea pe care o implică activitatea depusă, 
statul acordă un salariu corespunzător.

In mod paradoxal, însă, pe lingă cetăţenii 
' cu o etică sănătoasă, există şi indivizi care 
s-au obişnuit şi au chiar pretenţia să li se plă
tească pentru serviciul prestat „ceva“ în plus 
— bacşiş, acest venit ilicit' şi degradant. Cu 
alte cuvinte, pentru aceeaşi muncă, ei cred 
că li sé cuvine să fie plătiţi de două ori: o 
dată, de către .unitatea la care funcţionează şi 
a 3c>ua oară, 'de către clientul care apelează la 
serviciile lor. Ni se va spune probabil, că nici 
un lucrător nu solicită, în mod direct, bacşişul. 
Mai mult. în majoritatea unităţilor, în mod de
monstrativ, sínt atîrnate pe pereţi, anunţuri 
de genul „Noi nu primim bacşiş“. E oare, cazul 
să se afirme în scris, pe pereţii unităţilor că 
salariaţii nu săvîrşesc anumite fapte negate de 
etica comunistă sau incriminate de lege? Acest

lucru se prezumă, clar, din păcate, destul de 
multe fapte vorbesc contrariul. Şi pentru că 
aceste fapte au devenit de notorietate publi
că, am putut întîlni în unităţi, inscripţii de 
genul celor amintite^ ciuntite sau prelucrate de 
clienţi. Nu întimplător un consumator a tras cu 
creionul roşu peste negaţie sau, în continuarea 
anunţului, a scris ... „ decit de la 5 lei în sus“.

Poate a spus un adevăr, poate .a jignit un 
lucrător cinstit. Cert este că bacşişul încă se 
mai practică. El presupune doi subiecţi. Unul 
care ia, altul care dă, incit primul nu ar exista

r e f le x  c o tid ia n
fără prezenţa celui de-al doilea. De ce dai 
bacşiş? Ţi-1 ia din buzunar ospătarul, frizerul, 
cismarul şi atîţia alţii, lista fiind delimitativă? 
Dai bacşişul de bună voie. De ce îl dai?

Sínt două categorii de asemenea autori ai 
faptului. Din prima categorie fac parte cetă
ţenii care „nu îndrăznesc“ să se abată de la’ 
această pseudolege din interese egoiste. S-ar 
jiutea ca aceşti cetăţeni, nedînd o dată bacşiş 
şi intrînd a doua oară într-un restaurant să 
aştepte o jumătate de oră — sau mai mult — 
pină să fie serviţi, să iasă de la frizer cu leu
coplast sub nas, să li se repare caloriferele 
cînd apar lalelele şi să li se rezolve nişte pro
bleme la calendele greceşti.

O anumită combativitate a acestor cetăţeni

ar rezolva favorabil problema, pentru că exis
tă condici de reclamaţii, conduceri competente 
ale instituţiilor şi... ulciorul nu merge de mul
te ori ia apă.

Cea de-a doua categorie, o formează cei , ca
re dau bacşiş din „domnie“ (se citeşte prostie). 
Sínt acei cetăţeni, care cred 'că îşi etalează 
faţă de semeni un fel de superioritate, lăsînd 
'la un chelner 10 lei peste nota. de plată. Ei 
spun că sínt „domni“. Dacă-i întrebi de ce dau 
bacşiş, îţi răspund că e banul lor şi fac orice 
cu el.

Imaginaţi-vă, totuşi, că Sntr-o zi, într-o sin
gură zi, nici un cetăţean nu va da bacşiş. Apoi 
va veni o săptămînă, apoi o lună şi ani. Şi 
totuşi va trebui o dată, va trebui categoric. 
Noi cetăţenii va trebui, prin opinie colectivă 
şi sănătoasă, să extirpăm această • ciupercă — 
care sfidează bunul simţ.

De ce să-şi însuşească unii cetăţeni bani ne
munciţi? De ce să contribuie cei care muncesc 
cinstit la crearea unei optici greşite a unor 
categorii de lucrători?

Aşa cum atîţia oameni trăiesc din munca lor 
cinstită, remunerată de stat, e timpul ca şi cul
tivatorii bacşişului să fie chemaţi la ordine. 
Dar nu numai ei. Ar trebui să fie sancţionaţi 
în mod exemplar, în aceeaşi măsură, cei care 
primesc bacşişul, dar şi cei care îl strecoară. 
Opinia publică este cea care poate şi trebuie 
să-şi aducă din plin contribuţia la înlăturarea 
completă a ruşinoasei şi degradantei practici 
a bacşişului. GEORGE PUŞCĂRIE

Să fie asigurat cadrul 
optim pentru buna desfă
şurare a însămTnţărilor 

din primăvară!
învăţămintele trase din campanii

le anterioare ne-au determinat să 
facem de pe acum o incursiune în 
pregătirile ce se' iac în vederea 
însămînţărilor de primăvară. Impor
tanţa acestui lucru este demonstra
tă chiar de experienţa anului 1971, 
cînd pe ansamblul judeţului, la pro
ducţia vegetală s-au obţinut rezul
tate bune, cînd o serie de unităţi a- 
gricoie, folosind cu chibzuinţă rezer
vele interne şi potenţialul uman e- 
xistent, aú obţinut recolte bogate, 
lată de ce în prezent trebuie să ne 
preocupe, mai mult ca în anii an
teriori, pregătirea temeinică a însă- 
mînţărilor, astfel ca startul lucrări
lor să ne găsească bine pregătiţi în 
ţoale privinţele, pe toate planurile.

Aşadar care este situaţia acestor 
pregătiri la ora actuală? împreună 
cu tov. ing. Ion Năstase, director 
general adjunct, la Direcţia generală 
judeţeană a agriculturii, am trecut 
în revistă sarcinile pianului de în- 
samxntări ce revin agriculturii ju
deţului nostru.

— în primăvară va trebui să se
mănăm în condiţii agrotehnice supe
rioare şi într-un interval scurt de 
timp. următoarele culturi: cartofi 
7 000 ha, porumb pentru boabe 17 900 
ha, sfeclă de zahăr 2 900 ha, plante 
pentru nutreţ 14600 ha, plante teh
nice 1 200 ha, legume pe mai bine 
de- 1 300 ha.

Sarcinile sínt destul de mări. In 
legătură cu realizarea lor, ne adre
săm tovarăşei ing. Zenaida, Capo», 
de- la aceeaşi Direcţie generală ju
deţeană.

— Ce ne puteţi spune despre asi
gurarea necesarului de seminţe?

—- La porumb pentru boabe a fost 
reţinută întreaga cantitate de sămîn- 
ţă . necesară, în vederea schimbării 
el cu hibrizi; operaţia se va face 
imediat ce ministerul ne va comu
nica repartiţiile. Avem asigurată să- 
mînţa pentru cartofi. în schimb nu 
avem sSmînţa Ia nivelul necesarului

Ia fasole, trifoi, lucernă şi alte cul
turi furajere şi la plantele tehnice.

Din situaţia existentă la Direcţia 
generală judeţeană a agriculturii, se 
constată într-adevăr unele lacune în 
aprovizionarea cu seminţe. Pentru 
cultura de trifoi, de exemplu, s-au a- 
sigurat din producţie »proprie 80 to
ne sămînţă, pentru cea de lucerna 
— 14 tone, sparcetă — 20 tone, ghi/- 
dei — 2 tone (faţă de 20, cit este 
necesar) etc. Se spune că diferenţa 
va fi asigurată, în unele cazuri —• 
pentru trifoi, lucernă, sparcetă — din 
alte judeţe sau prin repartiţie de la 
forul superior. Intenţiile sínt bune. 
Să sperăm că ele nu vor rămîne pe 
hîrtie, cum, din păcate, s-a întîmplat 
în primăvara tVâcută, cînd asigura
rea tardivă cu seminţe la unele cul
turi a determinat pierderea momen
tului optim de însăroînţare, cu reper
cusiuni asupra recoltei.

Nu ne putem declara mulţumiţi 
nici de stadiul în care se află' apro
vizionarea cu îngrăşăminte chimice. 
Socotim că nu mai este un secret 
pentru nimeni faptul că Sngrăşămin- 
tele fosfatice trebuie administrate 
ca: îngrăşăminte de bază, o dată cu 
arătura de toamnă. Or, la ora actua
lă, activitatea precară în aprovizio
narea cu îngrăşăminte şi în lămuri
rea problemelor de finanţare a de
terminat- realizări necorespunzătoare 
pe. tărîmul fertilizărilor. în întreprin
derile agricole de, stat, conform pla
nului agrotehnic, s-a prevăzut un ne
cesar de 2 519 tone îngrăşăminte chi
mice pentru însămînţărfie de, primă
vară, din care nu s-au aplicat pînă 
în prezent decit 948 tone, restul can
tităţilor nefiind asigurate. în ceea 
ce, priveşte cooperativele agricole, 
aflăm de la Direcţia generală jude
ţeană a agriculturii eă specialiştii 
n-au înaintat încă planurile de fer-
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Plenara Comitetului
Central al Partidului 

Comunist Român

Noi- hale de producţie la Fabrica 
de geamuri din Mediaş

în ziua de 15 decembrie a.c., a avut loc 
Plenara Comitetului Central al Partidului 
Comunist Român. La lucrările plenarei au 
participat, ca invitaţi, miniştri şi alţi con
ducători ai instituţiilor centrale de stat, 
şefi de secţie la C.C. al P.C.R., membrii 
Colegiului Central de partid, redactori şefi 
ai presei centrale.

Plenara a dezbătut planul de dezvoltare 
economică şi socială a Republicii Socialiste 
România pe anul 1972, actualizat pe baza 
propunerilor rezultate în urma analizelor 
care au avut loc în întreprinderi, centrale 
economice, ministere, precum şi proiectul 
bugetului de stat al Republicii Socialiste

România pe anul 1972, pe care le-a apro
bat şi a decis să fie supuse spre legiferare 
Marii Adunări Naţionale.

Plenara a aprobat, de asemenea, proiec
tul de hotărîre cu privire la activitatea or
ganelor şi organizaţiilor de partid în în
făptuirea politicii de cadre a partidului.

La dezbateri au participat tovarăşii Mi- 
hai Marinescu, Constantin Drăgan, Mihail 
Fîorescu, Ioachim Moga, loan Avram, 
Gheorghe Homoştean, Angelo Miculescu, 
Ion Crăciun, Nicolae Tăbîrcă, Nicolae 
Bozdog, Gheorghe Năstase.

în încheierea lucrărilor plenarei a luat 
cuvîntul tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

Expuneri şi
CONFERINŢA ORGANIZAŢIEI SINDICALE 

A TIPOGRAFILOR SIBIENI

lonferinte I O mobilizatoare dez-
♦ :

batere despre muncă

PE THMECTOMILE EFICIENTEI ECONOMICE

S u c cese le  reprezin tă  
sincronizarea e fo r tu r i lo r  
tu tu ro r  oam enilor m uncii

Recoltatul roşiilor Ia sera muni

cipiului Sibiu

Foto: FRED NUSS

Universitatea populară Sibiu, . 
cursul „Poluarea mediului şi 
ocrotirea naturii“, prezintă,con
ferinţa Tmpuriiicarea apelor de 
suprafaţă — consecinţa dez
voltării industriei. Conferen
ţiază ing. Oswald Wächter. 
Conferinţa are loc astăzi, ora 
18, la Casa de'cultură a tine
retului.

■Ö’
Tot în cadrul Universităţii 

populare, la cursul ..Pagini din 
istoria oraşului Sibiu“, se pre
zintă tema Locuri istorice: 
cîmpnl bătăliei de la Şelimbăr. 
Expunerea are loc la Şelimbăr. 
Plecarea la ora 16, cu autoca- 

_rul, din faţa clădirii ,.Astra“. 
Prezintă prof. Cornel Lungu.

■»
„Lumea secolului XX“ — alt 

curs al Universităţii populare, 
prezinlă, vineri, 17 decembrie, 
ora 18, in sala „Astra“, tema 
Principiile fundamentale ale 
colaborării economice şi teh- 
nico-ştiinţiiice ale Republicii 
Socialiste România.

Prezintă lector pniv. Brindu- 
şa Ştefănescu, cercetător şti
inţific la Institutul de cercetări 
ştiinţifice Bucureşti.

Delegaţii la conferinţa organizaţiei 
sindicale a tipografilor sibieni au 
dezbătut, în spirit critic şi autoeri- 

. tic, problemele majore cu care s-a 
confruntat şi se confrunta colectivul, 
modul în care organul sindical s-a 

, achitat de învestitura primită, con
tribuţia acestuia la antrenarea tutu
ror forţelor existente pentru îndepli
nirea exemplara a planului economic 
şi_ a angajamentelor asumate în în
trecerea socialistă,

Atit in darea de seamă prezentată 
de Nicolae Simtion, preşedintele co
mitetului sindical, cil şi în discuţiile 
purtate au fost reliefate rezultatele 
meritorii cu care tipografii sibieni 
încheie bilanţul anului 1971. în a- 
cest sens este edificator faptul că 
pe 11 luni planul producţiei marfă 
a fost depăşit valoric cu peste 1 mi
lion lei, realizindu-se un beneficiu 
suplimentar de 348 mii lei. Aceste 
succese sínt o încununare a efortu
rilor depuse, a talentului, priceperii 
şi hărniciei tipografilor, a unei mai 
bune organizări a activităţii în sectoa
rele productive. O substanţială contri
buţie la obţinerea lor şi-au adus loan

Bucşe, Gheorghe Barbu, Simion 
Deppner, loan Creţoiu, loan Moise, 
Aurel Stremţan, Ludovica Brezae, 
Gheorghe Egyed, loan Simtion, O- 
lekxic Kazimir, Dumitru Niţă, Isac 
Czitron, Gerhard Bonferth, Gerhard 
Rausch şi alţii.

Dar, aşa după cum s-a remarcat 
în darea de seamă şi după cum au 
subliniat în cuvîntul lor Dumitru 
Mărginean, brigadier la sectorul ziar, 
Aurel Stremţan, specialist tipar 
înalt, loan Bucşe, brigadier zeţărie, 
Petru Mureşan, şef serviciu adminis
trativ, Viorel Bălaşiu, linotipist, 
Horea Giurea, şeful subunităţii din 
Alba-Iulia şi alţii, rezultatele obţi
nute nu se ridică la nivelul posibi
lităţilor de care dispune întreprin
derea. In realizarea indicatorilor de 
plan au existat unele oscilaţii de la 
o lună la alta, din cauză că nu s-a 
acţionat cu ţoală fermitatea pentru 
sporirea gradului de responsabilitate 
a fiecărui salariat faţă de sarcina 
încredinţată; grupele sindicale din 
secţii şi ateliere nu au fost suficient 
sprijinite în acţiunile de întărire a
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I If Primul an al cinci-1
naiului -  etapă de 
rodnice înfăptuiri

Cu planul 
anual 

îndeplinit
•  De-a lungul întregului an, 

colectivul Uzinei de fabricaţii,  ̂
reparaţii şi montaj în agricul- 3 
tură Sibiu a răspuns cu promp- 8 
ţitudine solicitărilor unităţi- £ 
lor din agricultură. In felul a-  ̂
cesiu, colectivul de aici a £ 
reuşit ca încă din 14 decern- |  
brie să raporteze îndeplinirea  ̂
planului anual la producţia  ̂
globală. ^

Pe lingă faptul că pînă la  ̂
această dată secţia motoare a ^ 
reparat 60 motoare de tractor |  
peste plan, pînă la sfîrşitul îi- 8 
nulul, unităţile S.M.A. din ju- z 
deţul nostru vor mai beneficia- 3 
de ' încă 40 motoare reparate. 4 
Tot peste contracte se vor re
para pentru S.M.A.-urile din 
judeţele Alba şi Hunedoara 
încă 20 tractoare. Totodată 
vor fi fabricate în avans dife
rite piese de schimb cum sínt 
reperele axe tobă, contracuţi- 
te, bucşi, suporţi, pentru echi
pamentul de recoltat ierboase.

De altfel volumul producţiei 
globale ce se va realiza peste 
plan se estimează la valori ce 
depăşesc 2,7 milioane lei, cu 
mult peste angajamentul asu
mat.

•  Colectivul, de muncă al ^ 
fabricii de săpun „Steaua“ din |  
Sibiu a îndeplinit planul anual ^ 
ia indicatorii producţie globa- |  
lă şi producţie marfă cu 25 de 2 
zile mai devreme. Eforturile 3 
lor se vor materializa, la sfîr-  ̂
şitul anului, într-o depăşire a ^ 
prevederilor planului cu 2,3  ̂
milioane lei. ^

în mod deosebit subliniem 8 
'că acest harnic, colectiv nu a 8 
pierdut din vedere nici un  ̂
moment ridicarea necontenită  ̂
a nivelului de eficienţă a ac- J 
tivităţii economice. Cîteva »ci
fre, care deşi se referă doar 
ia 11 luni, sínt edificatoare. Su
portul îndeplinirii şi depăşirii 
volumului producţiei globale 
a fost în permanenţă creşterea 
productivităţii muncii. Sarcina 
planificată la acest indicator 
a fost depăşită cu 10,4 la su
ta.

Deşi este vorba de o între
prindere cu valoare de produc
ţie relativ redusă, aceasta a re
uşit prin măsurile eficiente lua
te s<" dea peste plan aproape 1 
milion lei beneficii, sa facă e- 
cohomii suplimentare la preţul 
de cost în sumă de 748 mii 
lei, cheltuielile la 1 000 lei 
producţie marfă fiind reţluse. 
cu 24,81 lei.

agricultura judeţului
Actualul cincinal, a cărui trăsătură distinctivă este menţinerea în 

continuare a unui ritm ridicat de creştere a producţiei, presupune o- 
rientarea fermă a activităţii din toate domeniile productive spre spo
rirea eficienţei economice. într-un asemenea context, industriei uşoare 
îi revin sarcini deosebite, precizate cu multă rigurozitate în documen
tele de partid. In următorii ani, în această ramură, industrială chel
tuielile la 1 000 lei producţie marfă, în preţuri de producţie, urmea
ză să se reducă, faţă de anul 1970, cu 108 lei, O dată înfăptuită a- 
ceastă indicaţie, dublul efect ce se. va obţine este următorul: pe de 
o parte se va realiza creşterea volumului de acumulări ale întreprin
derilor şi centralelor, iar pe de altă parte, se 'va constitui o bază si
gură pentru diminuarea, în continuare, a preţurilor .de desfacere pe 
piaţă a produselor.

Plecînd de la considerentul amintit, acum, in preajma sfîrşitului 
de an, ne-am propus ca -— prin prisma rezultatelor înregistrate, pe 11 
luni .de zile — să vedem în ce fel o întreprindere din ramura indus
triei uşoare a judeţului nostru îşi aduce contribuţia la înfăptuirea 
sarcinilor ce-i revin, întreprinderea investigată: fabrica de ciorapi .7 
Noiembrie" din Sibiu.

I ßlBUOTECA,,ASTRA" 
■ I S I B I U

PROLETARI DIN TOATE ŢĂRILE, UNIŢI-VA !

A obţine cu minimum de mijloace, 
judicios dimensionate, maximum de 
rezultate, constituie o sarcină a cărei 
transpunere în viaţă trebuie- să fie 
urmărită cu perseverenţă în fiecare 
unitate.' Este lucrul pe care întregul 
colectiv de salariaţi al fabricii de 
.ciorapi sibdene l-a înţeles încă de 
ia început. De aceea tabloul sinte
tic al ‘ principalilor indicatori econo
mici pe 11 luni ale anului arată ast
fel: producţia globală, realizată în 
proporţie de 103,5 la sută, produc
ţia marfă, 103,4 la sută, planul forţe
lor de muncă realizat în proporţie 
de 100,8 la sută, ia r productivitatea 
muncii, 102,9 la sută. Ceea ce im
presionează, însă, în mod deosebit, 
este reducerea, faţă de plan, cu 2,02 
lei a indicatorului 1000 lei produc
ţie marfa, Comparativ cu realizările 
aceleiaşi perioade a anului trecut, 
reducerea cheltuielilor dé producţie 
este de 29,8 Iei.

Reducerea cheltuielilor de produc
ţie şi obţinerea, în consecinţă, a u- 
nor însemnate economii, a fost po
sibilă ca urmare a eforturilor şi 
strădaniilor membrilor acestui colec* 
tiv de salariaţi, care au căutat ca 
fiecare la locul său de muncă să-şi

organizeze cit mai judicios activita
tea, astfel incit rezultatele să se si
tueze deasupra sarcinilor primite. 
Numai astfel consumul de materiale 
şi materii prime a putut să se înca
dreze sub limitele planificate, fapt i 
ce a determinat producerea supli-
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Plenara comitetului comunal de partid Avriq

Cu h otărire  n estră m u ta tă  
pentru  p erfecţion area  
în treg ii a c t iv ită ţ i  de partid

Exigenţa şi combativitatea partini
că, hotăxirea fermă de a traduce 
neabătut în viaţă sarcinile ce îi re
vin din vastul program de perfecţio
nare a întregii munci de partid, de 
educare marxist-leninistă a membri
lor de partid, a celorlalţi oameni ai 
muncii din comună, iată ce a carac
terizat lucrările plenarei cu activul 
comitetului comunal de partid din 
Avrig.

Analiza responsabilă a activităţii, 
desfăşurată de organizaţia comunală 
de partid, exponentă a celor 14 or
ganizaţii de bază din subordine, a 
fost o altă caracteristică dominantă a 
dezbaterilor, ele punînd în evidenţă 
bilanţul strădaniilor comuniştilor din 
Avrig pe timp de un an de zile.

Cum valoarea muncii se măsoară 
prin fapte, acest lucru fiind un cri
teriu absolut de apreciere, de cîntă- 
rire a lucrurilor prin prisma exigen
tei partinice, ne vom opri asupra 
dării de seamă care a creionat prin
cipalele realizări obţinute în toate 
tărîmurile de activitate de către oa
menii muncii din Avrig, conduşi cu 
competenţă de comunişti. Vom în
cepe, fireşte, cu realizările economi
ce, deoarece sensul preocupărilor 
noastre de zi cu zi îl constituie ac
tivitatea productivă, în cel mai larg 
sens al cuvîntului.

Laconic, dar convingător vorbesc 
in darea de seamă cîteva cifre: 107,6 
la sulă Ia producţia globală, 107,2 la 
sută la producţia marfă, 115,6 la su
tă la producţia marfă vîndută şi în
casată, 107,2 la sulă la beneficiu şi 
104,2 la sută la productivitatea mun
cii... Cifrele acestea reprezintă hăr
nicia colectivului de muncă de la 
fabrica „Sticla“, care in perioada 
celor 11 luni de activitate a înscris 
în palmaresul unităţii succese de 
seamă în îndeplinirea celor mai im
portanţi indicatori de producţie. Da
că mai adăugăm şi faptul că sarcini
le anuale la export au fost îndepli
nite integral cu 120 de zile mai de
vreme decit prevederile, avem ima
ginea reală a eficienţei măsurilor 
politico-organizatorice luate de co
mitetul de partid din fabrică.

Cu deosebită satisfacţie şi interes 
au primit participanţii la plenară şi 
rezultatele obţinute de cele două 
cooperative agricole de producţie,

pe linia îndeplinirii sarcinilor econo
mice. Pentru a ilustra cit mai con
vingător uriaşa muncă concentrată 
pentru realizarea principalilor indi
catori de plan, prezentăm cîteva 
date care, considerăm, vorbesc de la 
sine. La C.A.P. Avrig s-au realizat 
importante cantităţi de produse pes
te plan: la griu 495 kg/ha, ia orz 
1 104 kg/ha, ia cartofi 7 740 kg/ha, 
iar la porumb 1 202 kg/ha. De ase
menea, la C.A.P. Sacadate, realiză
rile peste plan se cifrează la: 400 
kg/ha la griu, 2 618 kg/ha ia orz, 
1 800 kg/ha la cartofi şi 1 000 kg/ha 
la porumb.

Plenara a dat o înaltă apreciere 
muncii desfăşurate de organizaţiile 
de partid şi consiliile de conducere 
din cele două unităţi agricole, care 
aplicînd cu justeţe principiul retri
buţiei în acord global şi normele 

' convenţionale, au reuşit să antrene
ze la o muncă susţinută pe toţi 
membrii cooperatori.

Numeroşi participanţi Ia plenară 
au subliniat în cuvîntul lor ajuto
rul primit de cele două unităţi a- 
gricole din partea Comitetului jude
ţean de partid, care a asigurat o în
drumare competentă a activităţii or
ganizaţiilor de partid respective.

Aprecieri pozitive au fost făcute 
în darea de seamă şi la adresa con
siliului popular, care a înregistrat, 
în acest an rezultate pozitive pe li
nia urbanizării localităţii.

Problemele educaţiei tineretului, 
îndrumării organizaţiei U.T.C. de 
către partid, au ocupat un însemnat 
loc în cadrul discuţiilor. Un amplu 
capitol din documentul de bază al 
plenarei a dezbătut activitatea des
făşurată de comitetul comunal de 
partid în domeniul vieţii interne de 
partid, pe linia îmbunătăţirii stilu
lui de muncă al biroului, pentru an
trenarea tuturor comuniştilor Ia re
zolvarea sarcinilor politice-economi- 
ce şi sociale izvorite din documen
tele celui de-a,l X-lea Congres al 
P.C.R. şi din recentul program pen
tru îmbunătăţirea activităţii ideologi
ce şi ridicarea nivelului general al 
cunoaşterii şi educaţia socialistă a 
maselor.

V. TARŢA
I. NISTOR

Printre noile construcţii destinate unei serviri civilizate a populaţiei 
din Avrig, se numără şl modernul magazin de produse textile şi în

călţăminte. In fotografie: aspect din raionul textile

Foto: FRED NUSS

Inconsecvenţe 
interpretaţi ve

Alcătuite cu o evidentă preocupare 
pentru cuprinderea . unei „suprafeţe 
repertoriale“ cit mai largi şi mai di
versificate ca orientări stilistice şi 
modalităţi expresive — atît în ceea 
ce priveşte muzica universală cit şi 
cea autohtonă —, programele ultime
lor două simfonice sibiene se situ
ează cu siguranţă, bineînţeles sub a- 
cest aspect, printre cele mai bune. 
Argumentaţia pe care o implică, e- 
ventual, această afirmaţie este hotă- 
rît convingătoare prin rememorarea 
doar a numelor compozitorilor ale că
ror lucrări ne-au 
fost prezentate. Şi 
intr-adevăr, trebu- ,
ie să recunoaştem ‘ *
că spunind Haydn,
Beethoven, Ceai-
kovski. Bruch, Stoia, Jora şi Proko
fiev zicem de fapt bogăţie şi varie
tate stilistică, zicem plenitudine a ce- 
Jor mai profunde simţăminte umane, 
in diversele lor ipostaze istorice, zi
cem muzică.

Dacă în contextul contemporaneită
ţii consumatorul de artă este dornic 
să cunoască oricît de mult, el e in
teresat, în acelaşi timp, şi de cali
tatea acestui mult. Or, tocmai aici, 
la acest capitol, faptul artistic muzi
cal este deseori frustrat în însăşi e- 
senţa sa, esenţă care indiscutabil se 
materializează prin calitatea interpre
tativă.

Remarca de mai sus priveşte, în 
primul rînd, tălmăcirea Suitei a Ii-a 
de Achim Stoia, a Simfoniei clasice 
de Serghei Prokofiev şi a Capriciu
lui italian de P. Ceaikovski. Sínt lu
crările în care au apărut inadverten
ţe tehnico-intonaţionale, cu toate stră

daniile dirijorului braşovean Ilarion 
Ionescu-Galaţi.

Cit priveşte suita de balet „La pia
ţă“ de N. Jora şi simfonia 101 „Cea
sornicul“ de J. Haydn, lucrări inter
pretate de orchestră sub conducerea 
autoritarei baghete a maestrului Hen
ry Selbing. observaţiile au mers u- 
neori pînă la calificative superlati
ve, atît în ceea ce priveşte sensibi
litatea şi muzicalitatea frazărilor şi 
nuanţărilor, cit şi desăvîrşita evoluţie 
tehnică a membrilor ansamblului si- 
bian. (Deci, uneori se poate!). Din pă

cate, însă, această 
foarte rară şi splen
didă concentrare a 
forţei • expresive 
n-a trăit prea 
mult; doar în A- 

dagio şi Andantele simfoniei hayd- 
niene şi sporadic în suita de balet 
„La piaţă“.

In cadru] aceloraşi programe am re- 
întîlnit pe violonistul clujean Ladi- 
siau Kiss (Concertul pentru vioară de 
M. Bruch) şi pianistul Corneliu 
Gheorghiu (Concertul pentru pian şi 
orchestră nr. 2 de L. v. Beethoven). 
In ciotul violonistului Ladislau Kiss 
am apreciat. în mod deosebit, expre
sia interiorizată şi frumuseţea ple
nitudinii sonore a instrumentului său 
(abstracţie făcînd de discrepanţele a- 
părute pe planul acurateţei şi dato
rate mai mult dialogului solist-acom- 
paniament). Evoluţia pianistului Cor- 
neliu Gheorghiu a întrunit aprecieri 
unanime, atît pentru calitatea deose
bită a tehnicii sale, cit şi pentru ra
finamentul muzicalităţii şi sensibili
tăţii.

DORU CONSTANTINIU

S ă  fie a sig u ra t  
cadrul optim
(Urmare din pag. I)

tilizare. Din circa 1 000 tone îngră
şăminte fosfatice existente în stoc, 
care trebuiau aplicate sub brazdă
0 dată cu arătura de toamnă, s-au 
administrat doar 250 tone. Pentru 
trimestrul intli al anului viitor au 
fost repartizate unităţilor coopera
tiste 1 700 tone azotat de amoniu, 
70 tone nitrocalcar, 2 210 tone uree,
1 280 tone superfosfat şi 580 tone 
îngrăşăminte complexe. Demersurile 
făcute pentru asigurarea acestor cari- 
tităţi se rezumă deocamdată la co
municarea repartiţiilor, a valorii în
grăşămintelor şi la depunerea des
făşurătorului la întreprinderea jude
ţeană pentru aprovizionarea tehnico- 
materială. Lipsa de operativitate în 
rezolvarea problemelor de finanţare 
manifestată de consiliile de conduce
re rezultă şi de acolo că pină în 
prezent din 86 unităţi numai 18 au 
asigurat plata îngrăşămintelor. Ma
rea majoritate a contabililor încă nu 
s-au prezentat la bancă pentru a în
tocmi cererea de creditare. In a-

Succesele reprezintă sincronizarea 
eforturilor tu turor oamenilor muncii
(Urmare din pag. I)

meritară a peste 157 mii perechi cio
rapi, in valoare totală de aproape 
5 milioane lei.

Dacă ar fi să menţionăm ciţiva 
din factorii care au concurat la ob
ţinerea acestor rezultate, desigur că, 
in primul rind, ne-am opri asupra 
preţului de cost pe unitatea de pro
dus şi abia apoi am aminti de creş
terea valorii producţiei marfă, ca 
urmare a modificării structurii pro
ducţiei. Este ştiut faptul că sursa 
principală a economiilor o constituie 
micşorarea cheltuielilor cu materiile 
prime şi materialele directe. Condi
ţiile favorabile necesare acţionării 
în acest sens au fost create o dată 
cu aplicarea în cadrul fabricării, a 
unui complex de măsuri de reproiec- 
tare a unor articole din fire sintetice 
şi prin utilizarea raţională a materiei 
prime în toate sectoarele de activi
tate. La acest capitol ar mai fi de 
consemnat că, pe lingă economiile 
de 241 mii lei Obţinute ia materia 
primă, s-a reuşit şi o valorificare 
măi bună a unor deşeuri recupera
bile, in sumă de 73 mii lei. Şi la ma
terialele auxiliare s-au Înregistrat

economii, in speciaJ la ace de tri
cotat, şibere şi platine.

Dar, o reducere cit mai consisten
tă a costurilor de producţie se ob
ţine şi prin diminuarea cheltuielilor 
generale ale întreprinderilor şi cele 
ale secţiilor de producţie. In perioa
da analizată se observă că ponderea 
acestora în nivelul de cheltuieli la 
1 000 lei producţie marfă a scăzut 
simţitor, atît faţă de plan cit şi faţă 
de aceeaşi perioadă a anului trecut. 
Ceea ce nu înseamnă altceva decit 
că specialiştii fabricii, atît tehnicienii 
cit şi economiştii au ştiut să-şi or
ganizeze astfel activitatea Incit re
zultatele să fie cele scontate, Edifi
catoare în acest sens ni se pare si
tuaţia staţionărilor maşinilor de tri
cotat circulare cu cilindru şi disc, 
din cadrul secţiei ciorapi fără cusă
tură — utilaje ce defin ponderea cea 
mai mare în „zestrea“ tehnică a fa
bricii — din cauza opririlor acciden
tale. Dacă în trimestrul III al anu
lui 1970, din totalul timpului efectiv 
lucrat, opririle accidentale au repre
zentat 4,68 la sută, în acelaşi trimes
tru al anului în curs, acest procent 
a scăzut la 1,08 la sută. In prima 
lună a acestui trimestru opririle ac

cidentale au scăzut şi mai mult — 
0,89 la sută. Explicaţia constă în ri
dicarea calificării proiesionale a per
sonalului tehnic din secţie, care răs
punde de întreţinerea acestor maşini, 
în faptul că serviciul mecanic şef 
a pus „piciorul în prag“ in ceea ce 
priveşte respectarea reparaţiilor pla
nificate, cit şi in introducerea unei 
instalaţii automatizate pentru condi
ţionarea aerului în secţie.

Aşadar, cifrele, în limbajul lor e- 
senţializat, vorbesc convingător des
pre munca harnicului colectiv al fa
bricii de ciorapi „7 Noiembrie“ din 
Sibiu. După cum se desprinde din 
cele enunţate, acesta a ştiut să-şi 
concentreze forţele pe multiplele 
fronturi ale activităţii, astfel, Incit 
rezultatele converg spre un singur 
ţel: înfăptuirea şi chiar depăşirea 
tuturor sarcinilor de pian. Că au 
reuşit ne-o demonstrează nu numai 
succesele obţinute pînă In prezent 
ci şi faptul că, aşa după cum ne in
forma ing. Ion Buju, directorul fa
bricii, planul anual ia toţi indicato
rii, va fi realizat înainte de termen, 
iar pînă la 31 decembrie se va da o 
producţie suplimentară în valoare de 
peste 6 milioane lei.

ceasta situaţie ce s-ar mai putea
spune?

Lucrările agricole de primăvară au 
o caracteristică aparte: un volum 
mare de lucrări trebuie efectuat în- 
tr-un timp relativ scurt. De obicei, 
condiţiile climatice din judeţul nos
tru determină suprapunerea epocilor 
optime ale diferitelor culturi. Iată de 
ce este absolut necesar ca întregul 
parc de maşini şi utilaje agricole să 
fie pus la punct minuţios pentru ca 
lucrările să se poată desfăşura în- 
tr-un ritm susţinut şi la termenele 
stabilite. Cunoscînd aceste lucruri, 
ne-am interesat la întreprinderea ju
deţeană pentru mecanizarea agricul
turii despre stadiul reparaţiilor. To
varăşul ing. Ilié Cătoiu, directorul 
întreprinderii ne-a dat asigurări că 
au fost luate din timp măsuri efi
ciente pentru buna desfăşurare a 
acestei acţiuni. S-au întocmit planuri 
şi grafice la nivelul secţiilor şi al 
fiecărei S.M.A., pe feluri de maşini, 
cu termene precise. Reparaţiile au în
ceput şi se desfăşoară în ritm susţi
nut. Totuşi, la situaţia relatată a- 
dăugăm opinia noastră: optimismul 
conducerii întreprinderii este justi
ficat numai în parte. De pe acum 
se semnalează unele întîrzieri. Pînă 
la 31 decembrie, ftinform graficelor 
de care aminteam, trebuie terminate 
reparaţiile la 60 la sută din volumul 
de tractoare programate in această 
iarnă şi 80 la sută din cel al maşi
nilor agricole. Ne-ar bucura înregis
trarea acestor realizări la finele lu
nii. dar rezultatele de pîri'ă acum nu 
sínt destul de convingătoare ca să 
credem irt realizarea angajamentu
lui. Există rămîneri în urmă. Ele se 
explică in parte prin prelungirea lu
crărilor la ogoarele de toamnă şi 
prin lipsa unor piese de schimb în 
bază, motiv obiectiv doar aparent. 
Pentru că, în ultimă instanţă şi a- 
ceaslă unitate este subordonată Di
recţiei generale judeţene a agricul
turii, care are datoria de a analiza 
periodic stadiul aprovizionării cu pie
se şi de a lua toate măsurile nece
sare pentru a se pune capăt tendin
ţelor de tergiversare in procurarea 
unor repere.

... „Ziua bună se cunoaşte de di
mineaţă' spune ţăranul nostru mun
citor. Am vrea ca tîlcul acestui pro
verb să fie Înţeles pe deplin de toţi 
cei în mîinile cărora se află soarta 
recoltei din anul viitor. Se impun 
deci ca o necesitate stringentă, ac
ţiuni energice in direcţia pregătirii 
temeinice pentru însămînţările de 
primăvară.

azi...
TIMPUL

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme relativ rece cu cerul 
schimbător. Vîntul va sufla slab pî
nă Ia potrivit, din sectorul nord-ves- 
tic. Temperatura va creşte uşor. Mi
nimele vor fi cuprinse intre minus 
3 şi zero grade, iar maximele vor 
oscila între minus 1 şi plus 2 grade. 
Dimineaţa şi seara ceaţă locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Vis de dragoste,

seriile 1 şi II (orele 9,00; 12,30; 
16,30; 20,00); ARTA: N-am cîntat 
niciodată pentru tata (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Serbările galante (ore
le 10,00; 12,00; 14,30; 16.30; 18,30; 
20,30); 7 NOIEMBRIE: Jandarmul se 
însoară (orele 10,00; 14,00; 16,00;
18.00 şi 20,06).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Un loc 
pentru îndrăgostiţi (orele 9,00; 11,15; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINERE
TULUI: Secretul planetei maimuţelor
(orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

CISNÄDIE: POPULAR; Sprijiniţi-1 
pe şerif (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Săptămîna nebunilor (orele 13,00 şi 
20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Ultima 
vacanţă (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Helga (orele
17.00 şi 19,00).

BAZNA-BĂI: Călătorie în aprilie
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Pomul de crăciun (orele 17,00 şi 
19,00).

TELEVIZIUNE
16,30-

17.30
18.30

18,50
19,10

19,20
19,30
20,00
20,50

21,35

22,20
22,45

-17,00 Pentru lucrătorii din 
agricultură.
Emisiune in limba maghiară. 
La volan — emisiune pentru 
conducătorii auto. 
Confruntări.
Pentru sănătatea dv. „Putem 
consuma medicamente în tim
pul sarcinii?“
1 001 de seri.
Telejurnalul de scară.
Tinerii despre ci inşişi. 
Pagini de umor. Comici ves
tiţi ai ecranului şi... „maşini
le" lor.
Mai aveţi o întrebare? Ce 
ştim astăzi despre Univers? 
Recital de balet Ion Tugearu. 
Telejurnalul de noapte.
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I c in e m a to g r a f ic e
■
: Acţiunea „Pagini de glorie din 
i istoria poporului român“ a înce- 
S put duminică, la Tălmaciu, cu 
; premiera in reţeaua sătească a 
~ filmului „Mihai Viteazul“, impor- « 

tantă realizare a cinematografiei 
româneşti. După ce la primui spec
tacol învăţătoarea M. Verdeş a ros
tit un cuvint de deschidere, la 
spectacolul de după masă prof. 
Ion Popa, de la întreprinde
rea cinematografică a judeţului, 
a evocat figura marelui voevod 
muntean şi a relevat semnificaţia 
acestui film in peisajul cinemato
grafiei româneşti.

Urmărind să adîncească Înţele
gerea conţinutului filmului şi să-l 
utilizeze în scopuri educative, ca
drele didactice din Tălmaciu au 
organizat un reuşit concurs cine
matografic, marţi, la ora 18.30. 
Cei cinci concurenţi, elevi din 
clasele a Xl-a şi a Xll-a s-au do
vedit a fi foarte bihe pregătiţi, 
reuşind să dea răspunsuri bune, 
care au mărit interesul publicu
lui pentru vizionarea filmului. A- 
semenea concursuri sint progra
mate şi în alte localităţi unde va 
rula în această perioadă filmul 
„Mihai Viteazul“: Răşinari, Popla- 
ca, Axente Sever, Şura Mare, Tîr- 
nava etc.

N. I.

0 mobilizatoare 
dezbatere despre muncă
(Urmare din pag. I)

disciplinei muncii, de ridicare a nive
lului de pregătire politică şi profe
sională a salariaţilor.

Analiza lucidă, concretă, la obiect 
a atins aproape toate laturile activi
tăţii. Legat de disciplina muncii s-au 
abordat probleme privind timpul de 
lucru neproductiv, calificarea şi ri
dicarea nivelului profesional al sa
lariaţilor, în care direcţie mai sínt 
unele lacune. Astfel nerealizarea in
dicatorului de utilizare a fondului 
de timp decit in proporţie de 94,7 
la sută a fost influenţată de cele 
8 511 ore concedii färji plată, învoiri, 
lipsuri nemotivate, la care se adau
gă şi întîrzierile de ia serviciu. De 
asemenea numeroase acţiuni de pri
mă importantă în educarea socialistă 
a salariaţilor au avut un caracter 
sporadic, de campanie, organizarea 
lor făcîndu-se de multe ori în pripă, 
ceea ce explică şi o participare ne- 
satisfăcăfoare.

Lucrările conferinţei s-au oprii şi 
asupra modului cum au fost soluţio
nate propunerile membrilor de sin
dicat. Unele dintre aceste propuneri 
nu şi-au găsit încă rezolvarea cores
punzătoare nici pină azi, aspect asu
pra căruia va trebui să se reflecteze 
mai mult în viitor.

„Ţinînd seama de noul cadru în 
care sindicatul este chemat să-şi 
desfăşoare activitatea, rolul şi atribu
ţiile sale in înfăptuirea politicii par
tidului şi statului nostru — a arătat 
în intervenţia sa loan Petrescu, bri
gadier la atelierul mecanic — con
sider că va trebui să ne intensifi
căm eforturile, în primul rind, pe 
linia îmbunătăţirii activităţii politi
co-educative de masă. Tipografii 
noştri sínt oameni harnici, cunos
cuţi şi apreciaţi pentru lucrările zte 
înaltă calitate pe care le-au execu
tat de-a lungul anilor. Prestigiul pe 
care şi l-au cîştigat prezintă garan
ţia că neajunsurile semnalate aici 
vor fi înlăturate. De aceea cred că 
sínt în asentimentul tuturor ca să 
facem din întreprinderea noastră o 
unitate a cinstei, corectitudinei şi 
demnităţii".

Această idee nobilă a fost îmbră
ţişată cu căldură de tipografii si- 
bieni. Faptul, că muncitorii tipografi 
şi-au luat o atît de înaltă răspundere 
morală nu este întimplător. însăşi 
activitatea productivă pe care ei o 
desfăşoară — şi directorul întreprin
derii, Mircea Oprişiu, a subliniat a- 
cést lucru — implică un cuantum 
sporit de muncă creatoare, ceea ce 
a făcut ca întotdeauna tipografii să 
se situeze în fruntea acţiunilor poli
tice, civice.

AEROPORTUL SIBIU
ANGAJEAZĂ:

— 1 mecanic avion
— 1 şofer
— 1 muncitor necalificat
— 1 revizor tehnic auto. 

Informaţii, la telefon 1 32 86.

Uzina de piese auto Sibiuj
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— inginer constructor
— economişti
— modelori.

■ I R M B R Ü M I B

Fabrica, de c e lu lo z a  şi hârtie 
PALAS C on stan ţa

str. Celulozei nr. 5, telefon 6 13 40, 
PRODUCE ŞI LIVREAZĂ:

•  hîrtii şi cartoane metalizate, argintii şi colorate 
negofrate şi gofrate cu impermeabilităţi la vapori de 
apă, grăsimi, aer, arome. Se utilizează la ambalarea pro
duselor zaharoase, lactate, patiserie, panificaţie, cosme
tice, ţigarete.

•  hîrtii şi cartoane cerate impermeabile la vapori 
de apă, grăsimi, termosudabile. Se utilizează la amba
larea produselor zaharoase, panificaţie, congelate, gus
tări, săpunuri, rulmenţi.

•  hîrtii acoperite cu emulsii de polimeri, termo
sudabile, cu proprietăţi de barieră la mirosuri, esenţe, 
vapori de apă, grăsimi. Sínt destinate ambalării produ
selor alimentare, lactate, farmaceutice, uz casnic, gus-

’ ţări.

i •  hîrtii acoperite cu polietilenă, de asemenea ter
mosudabile, cu impermeabilitate foarte bună la apă, va
pori de apă, gaze. Sínt indicate la ambalarea produse
lor alimentare (drojdie, îngheţată), lactate, farmaceu
tice, etc.

•  hîrtii ornamentale tipărite, cu modele presate 
în relief, eventual acoperite cu polietilenă. Utilizare: 
ca material decorativ, feţe de masă.

Sortimentele oferite se livrează tipărite în 4—6 
culori sau netipărite, în bobine de dimensiuni 50— 
1 000 mm sau în formate plane.

r*
9

Uzina de fabricaţii, reparaţii şi 
montaj in agricultură Sibiu

str. Constituţiei nr. 23,

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ  
URMĂTORUL PERSONAL:

— 1 inginer constructor — ca şef serviciu 
montaj-utilaj

— tehnicieni (tehnicieni principali) 
normatori construcţii

— tehnicieni (tehnicieni principali) 
sau maiştri construcţii

— tehnicieni (tehnicieni principali) 
aprovizionare construcţii

— economişti principali cu studii superioare
— electricieni auto
— şoferi gradele B, C şi E
— tractorişti rutierişti
— muncitori necalificaţi.

Informaţii suplimentare, la serviciul personal din * 
U.F.R.M.A. Sibiu, telefon 1 20 26. •

•
9
9
9
9
9
9

9
9
9

9
9
•
9

9  
9 *

T.A.P.L
Mediaş

angajează de urgenţă:
— 1 tehnician construc

tor, cu îndeplinirea 
condiţiilor prevăzute 
în H.C.M. nr. 914/ 
1968.

Informaţii suplimentare se 
primesc la biroul perso
nal, telefon 20 64.

CAUT femeie, îngrijire topi 
5—7 ani. Iniormaţii, str. Bilea li 
numai după ora 15.

VlND casă familială, liberă, S 
biu, Gheorghiu-Dej 26. Relaţii ( 
rele 16—20.

VÎND avantajos, central, casă 
veche, teren 540 m p, pentru con
strucţie, două etaje. Telefon 
2 10 88. /

VlND autoturism Dacia 1 100, 
22 000 km. Mediaş, str. Salcimi- 
lor, 22.

VlND casă liberă, str. Lutului, 
52. Informaţii, str. Crizantemelor 6.

Familia Îndurerată anunţă moartea fulgerătoare a iubitei lor mame 
MARCU MARINA

Inmormintarea va avea Ioc în ziua de 16 decembrie 1971, în cimi
tirul din comuna Gura Rîului, Ia ora 14,
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Adunările generale pentru dări de 
seamă şi alegeri -  o importantă ac
ţiune politică a organizaţiilor U T. C.

Pe baza Statutului adoptat de 
cel de-al IX-lea Congres al U.T.C. 
şi a Instrucţiunilor C.C. al U.T.C., 
în perioada 1.XII.1971—15.1.1972
au loc adunările generale de dări 
de seamă şi alegeri, la nivelul 
grupelor şi organizaţiilor U.T.C. 
conduse de birouri, din întreprin
deri, instituţii, unităţi de deservi
re şi din agricultură. De aseme
nea, au loc adunări de dări de 
seamă şi alegeri în organizaţiile 

, U.T.C. de la nivelul întreprinde
rilor, instituţiilor şi unităţilor so
cialiste din agricultură, care au 
sub 10 membri. în rest, pînă la 
nivelul Comitetelor comunale, se 
tin numai dări de seamă şi, un
de este cazul, se fac alegeri par
ţiale.

Adunările de dări de seamă şi, 
alegeri sint un important eveni
ment politic în viata şi activita
tea organizaţiilor U.T.C., ele des- 
făşurindu-se la puţin timp după 
istorica Plenară a C.C. al R.C.R. 
din 3—5 XI a.c., care a adoptat 
amplul program de îmbunătăţire 
a activităţii ideologice, de (ridi
care a nivelului general al cu
noaşterii şi educaţia socialistă a 
maselor, pentru aşezarea relaţii
lor din societatea noastră pe ba
za principiilor eticii şi echităţii 
socialiste şi comuniste, şi după 
plenara C.C. al U.T.C., care a 
dezbătut şi finalizat sarcinile ce 
revin organelor şi organizaţiilor 
U.T.C. din aceste documente de 
o deosebită însemnătate teoreti
că şi practică. Adunările generale 
de dări de seamă şi alegeri se 
înscriu ca momente chemate să 
realizeze largi dezbateri asupra 
muncii şi activităţii desfăşurate 
de organizaţiile U.T.C. pe acest 
an şi să jaloneze sarcinile ce şi 
le propun să le înfăptuiască în 
anul viitor.

Birourile comitetelor judeţean, 
municipale şi orăşeneşti, ale co
mitetelor comunale, sub conduce
rea şi cu sprijinul permanent al 
Organelor de partid, au întreprins- 
o seamă de măsuri politice şi or
ganizatorice, menite să ducă la

NXCOLAE GĂITAN
prim-secretar al Comitetului 

judeţean Sibiu al U.T.C.

pregătirea temeinică a acestor 
dezbateri. Analiza făcută în Bi
roul Comitetului judeţean a scos 
în evidentă preocupările susţinu
te care au existat în majoritatea 
organizaţiilor U.T.C. pentru buna 
pregătire şi desfăşurare a acestor 
adunări, ele ţinindu-se pînă în 
prezent in peste 234 de organi
zaţii.

Paralel cu aceste succese s-au 
constatat şi o serie de neajunsuri, 
a căror lichidare trebuie să stea 
în atşnţia întregului nostru ac
tiv. Se impune, să fie subliniat, 
în primul rind, faptul că adunări
le generale pentru dări de seamă 
şi alegeri nu trebuie privite ca 
nişte acţiuni în sine, ci ca acţiuni 
politice majore rare, desfăşurindu- 
se într-n largă atmosferă democra
tică, trebuie să ducă la activizarea 
largă', unanimă, a Întregului tine
ret, în direcţia îndeplinirii sarci
nilor încredinţate de partid, pen
tru consolidarea politică şi orga
nizatorică a fiecărei organizaţii 
comuniste de tineret. Adunările 
trebuie astfel pregătite Incit să 
constituie un Cadru deosebit, 
prielnic, pentru ca toţi uteoiştii 
să poala să-şi spună părerea nes- 
tingheriţi în legătură cu modul 
în care s-a desfăşurat şi urmează 
să se desfăşoare activitatea, în 
legătură cu viaţa şi munca lor şi 
a organizaţiilor din care fac par
te.

Experienţa muncii noastre ne-a 
’demonstrat că adunările de dări 
de seamă şi alegeri îşi dovedesc 
eficienţa numai în măsura în care 
se asigură o dezbatere temeinică 
a sarcinilor ce stau în faţa orga
nizaţiilor U.T.C. şi reuşesc să sta
bilească măsuri şi acţiuni con
crete. care să ducă la îmbunătă
ţirea în ansamblu a muncii U.T.C. 
De aceea, atît dările de seamă, 
cit şi dezbaterile trebuie Să1 fie 
temeinic ancorate în realităţile

vieţii şi muncii tineretului din 
fiecare unitate. Plecînd de la a- 
ceste cerinţe, şi de la sarcinile 
trasate de partid, este necesar 
ca in activitatea viitoare să fie 
programate telurile şi obiectivele 
spre care vor fi mobilizate forţele 
tineretului.

Problemele puse în discuţia or
ganizaţiilor U.T.C. vor ridica as
pecte referitoare la aportul tine
retului la îndeplinirea sarcinilor 
de plan, integrarea socială şi pro
fesională a tinerilor muncitori, 
formarea şi dezvoltarea conştiin
ţei socialiste, creşterea responsa
bilităţii sociale. Prin felul cum 
vom reuşi să abordăm cele mai 
semnificative laturi ale activităţii 
organizaţiilor de tineret, vom 
crea şi climatul de exigentă, com
bativitate, de participare efectivă 
a majorităţii tinerilor la dezbate
rea şi soluţionarea deficienţelor 
existente.

O atenţie deosebită trebuie a- 
cordată alegerii noilor organe de 
conducere, care vor traduce In 
viaţă pe perioada unui an de zi
le hotăririle adunării generale. 
Numai prin calităţile lor de mun
citori cu înaltă conştiinţă politi
că, prin spiritul lor combativ şi 
exigent faţă de lipsuri acestea 
vor reuşi, cu sprijinul întregului 
colectiv, să ridice munca organi
zaţiilor U.T.C. la înălţimea sarci
nilor actuale.

Adunările de dări de seamă şi 
alegeri, evenimente importante 
în viaţa tineretului, trebuie să ai
bă un caracter de lucru, să ducă 
la rezolvarea şi clarificarea ma
jorităţii problemelor ridicate.

îndrumat şi sprijinit de organi
zaţiile de partid în rezolvarea 
problemelor, tineretul va trebui 
să-şi mobilizeze întreaga capaci
tate in vederea participării lui 
plenare la realizarea imporlante- 
ior obiective. prevăzute în planul 
de dezvoltare a economiei natio
nale în actualul cincinal, pentru t 
edificarea în patria noastră a \ o - '  
cietăŢîi socialiste multilateral dez
voltate.

Prol. Dana Elecbeş, conducătoarea cercului radio la Casa pionierilor din Sibiu, explicînd începătorilor 
modul de funcţionare a anumitor piese folosite la aparatele de recepţie

Cinetehnic - clubul
—  mijloc eficace 

de instruire ş i educare 
comunistă a tineretu lu i

In afara preocupărilor Zilnice la locul său de muncă, comunistul Vasile 
Chesierean, ajutor de maistru Ia fabrica „7 Noiembrie" din Sibiu, se 
ocupă de îndrumarea tinerilor absolvenţi ai şcolii profesionale, intraţi 

de curînd în producţie #

Considerînd deosebit de importan
tă, pentru educarea şi formarea ap
titudinilor tehnice ale tinerilor, ac
tivitatea care se desfăşoară în ca
drul cinetehnic-clubului sibian, am 
solicitat cîteva amănunte tovarăşu
lui Constantin Vulcu, şeful sectoru
lui propagandă tehnică, din cadrul 
secţiei economice a Comitetului ju
deţean Sibiu al U.T.C.

— Ştiu că, începînd cu vara aces
tui an, la iniţiativa secţiei economi
ce a Comitetului judeţean Sibiu al 
U.T.C., a luat fiinţă atest CINETEH- 
NIC-CLUB. Filele calendarului 1971 
sínt pe sfîrşite, iar pe agenda de 
lucru sínt înscrise cîteva luni de ac
tivitate de club. V-am ruga să ne 
spuneţi cîteva cuvinte despre func
ţionalitatea, baza materială şi obiec
tivele activităţii clubului cinetehnic.

— Avînd în vedere importanţa 
„mass-niediei" în instruirea şi edu
carea tineretului, rolul deosebit pe 
care îl au mijloacele de comunicare 
clin această categorie în transmite
rea informaţiilor şi, în acelaşi timp, 
în influenţarea celui ce recepţionea
ză informaţia transmisă, filmele şi 
fotografiile realizate în cadrul clu
bului cinetehnic urmăresc surprinde
rea şi redarea prin intermediul pelicu-
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j „Studii d e  orientare 
I şcolară şi profesională4 4

Literatura pedagogi* 
că s-a îmbogăţit, recent, 
cu o nouă lucrare: 
„Studii de orientare şco
lară şi profesională". A- 
părut zilele trecute in 
librării, in Editura di
dactică şi pedagogică, 
volumul înmănunchea
ză studii teoretice şi 
metodologice, de o deo
sebită importanţă, refe
ritoare la maturizarea 
psihologică a elevilor, 
menită să le asigure O 
alegere adecvată a pro
fesiunii viitoare.

Ideea fundamentală 
ce se desprinde şi se 
conturează tot mai clar 
după parcurgerea pagi
nilor lucrării, este a- 
ceea că orientarea şco
lară şi profesională nu 
este o acţiune de cam
panie, un moment ac
cidental. in formarea in
dividului, ci este un 
proces formativ de lun
gă durată, care se rea
lizează prin acţiunea 
comună a tuturor fac
torilor educativi (şcoală, 
familie, organizaţie de 
tineret, întreprinderi e- 
conomice etc.) şi că, in 
ceea ce priveşte şcoala, 
decisiv este rolul între
gului colectiv didactic, 
nu numai al diriginte
lui. Aceasta în sensul 
că fiecare profesor de

specialitate formează şi, 
în felul acesta pregăteş
te elevul pentru o de
cizie, alegerea profe
siunii fiind tocmai re
zultatul acestei pregă
tiri, a acestui proces 
complex de maturizare 
psihologică.

Culegerea cu titlul de 
mai sus prezintă, in a- 
cest sens o serie de stu
dii care, prin tematica 

V

A. Perju, „Depisţarea 
aptitudinilor (pentru 
matematică-literatură) şi 
implicaţiile sale in 
orientarea şcolară“, „Va
lorificarea conţinutului 
invăţămintului şi al lec
ţiei în orientarea pro
fesională şi şcolară a 
elevilor", „Munca diri
gintelui pentru orienta
rea şcolară şi profesio
nală" ş.a.

cartea
lor, încearcă să răspun
dă la o seamă de pro
bleme de ordin teoretic 
(psihologic, pedagogic 
şi sociologic) şi aplica
tiv, probleme pe care le 
reclamă practica orien
tării şcolare in toate 
condiţiile concrete de zi 
cu zi ale procesului in- 
structîv-educativ. Se re
marcă studiile: „Con
cordanţa dintre randa
mentul şcolar şi aspira
ţiile profesionale — in
dice al maturizării psi
hosociale a elevilor", 
semnat de A. Chircev, 
„Orientarea profesiona
lă şi evoluţia metodelor 
de psihodiagnoză", Sem
nat de C. Botez şi

După cum se ştie, în 
ultimii ani tot mai mul
te licee au beneficiat 
de prezenţa unui psiho
log şcolar care, pe lin
gă unele sarcini de spe
cialitate, activează şi în 
direcţia orientării profe
sionale. Articolul „Spe
cificul activităţii psiho
logului şcolar“ oglindeş
te tocmai căutările a- 
cestui specialist, în sen
sul conlucrării cu cei
lalţi factori educaţio
nali. De asemenea, dat 
fiind faptul că procesul 
de conştientizare a re
laţiei dintre aspiraţiile 
elevilor şi cerinţele o- 
biective este deosebit 
de important, Studiul

„Medicul şcolar şi orien
tarea profesională" ne 
oferă cîteva preţioase 
indicaţii şi contraindi
caţii profesionale, în 
raport cu disponibilită
ţile reale ale elevilor. 
De notat şi faptul ca u- 
nele studii au un carac
ter de cercetare psiho- 
pedagogică aducxnd un 
bogat material experi
mental şi valoroase ge
neralizări ştiinţifice.

în  lumina recentelor 
documente dé partid, 
unul din obiectivele 
majore ale şcolii este 
acela al pregătirii tine
retului pentru integra
rea lui funcţională în 
activitatea productivă. 
„Noi — spunea secreta
rul general al partidu
lui — trebuie să luăm 
toate măsurile ca fieca
re tinăr să fie educat 
şi pregătit pentru viaţă, 
să nu avem rebuturi de 
nici un fel". In aceas
tă ordine de idei volu
mul „Studii de orienta
re şcolară şi profesio
nală" vine în ajutorul 
tuturor factorilor (spe
cialişti şi ncspecialişti) 
interesaţi ín orientarea 
tinerei noastre generaţii 
spre zările deschise ale 
viitorului socialist.

în urmă ou cîteva zile, Comi
tetul municipal Sibiu al U.T.C. a 
organizat, Ia Casa tineretului, o 
întâlnire a tinerilor din unităţi e- 
conomice şi şcoli, cu redactori ai 
ziarului „Tribuna Sibiului“. Inti
tulată „Ziarul şi tineretul“, acţiu
nea se anunţa plină de interes 
nu numai prin forma nouă ce o 
caracteriza (discuţiile purtindu-se 
lntr-un cadru intim, la „masa ro
tundă“), ci şi prin conţinutul ei 
(participanţii dorind să se cunoas
că reciproc, să-şi împărtăşească 
fiecare cite ceVa din munca lui, 
venind chiar cu propuneri de îm
bunătăţire a tematicii cuprinse 
în coloanele ziarului).

Din păcate, între ceea ce se 
anunţa a fi întîlnirea organizată 
şi scopul urmărit a existat o. a- 
preciabilă discrepanţă. Nu ne re
ferim numai fa faptul că cifra 
participanţilor s-a ridicat la... 12, 
aceştia reprezentînd — să zicem 
— sutele de tineri de la uzina 
„Independenţa“, fabrica de ciorapi 
„7 Noiembrie“ şi Liceul de indus
trie alimentară, unităţi unde s-a 
popularizat acţiunea, dar reuşita 
întîlnirii a fost substanţial anihi
lată de penuria de cunoştinţe a 
participanţilor cu privire la e- 
venimentele inserate în presă — 
indiferent de caracterul şi natura 
lor. Spunem acest lucru deoarece, 
in discuţiile purtate s-a recunos
cut sincer că „nu se citeşte zia
rul“ (!) fapt ce a reieşit pregnant 
la iveală şi din întrebările (pu

ţine) puse redactorilor. Iar dacă, 
totuşi, întîlnirea a durat două 
ore (!), acest lucru s-a datorat 
faptului că văzîndu-se solicitaţi 
cu întrebări despre activitatea lor 
profesională şi extraprofesională, 
participanţii au început să se 
„confeseze“, aducînd în discuţie 
aspectele lacunare manifestate 
încă in domeniul pregătirii lor 
politico-ideologice.

lective, putem să . ne dăm seama 
de ceea ce facem. Aş propune 
popularizarea, indiferent sub ce 
formă, a felului cum e activizat 
tineretul în producţie, cum îşi în
deplineşte acesta sarcinile ce-i 
revin, felul cum sínt educaţi ti
nerii în spirit muncitoresc, prin 
ce căi, cum se asigură integrarea 
în producţie a absolvenţilor şco
lilor profesionale, a ucenicilor şi

„ipostază“. De asemenea, pentru 
că astăzi sínt vehiculate foarte 
mult noţiunile de etică şi echitate, 
noţiuni al căror sens nu prea es
te cunoscut, ar fi bine dacă or
ganizaţiile U.T.C. s-ar îngriji să 
le explice.

NicoJae Apolzan, elev, anul V, 
Liceul alimentar: Am observat că 
pe unii dintre colegii mei îi in
teresează prea puţin citirea zia-

de informare a tinerelor munci
toare asupra evenimentelor vieţii 
tehnice, politice şi sociale. Sintern 
atitea fete în fabrică, dar nici 
una nu-şi aminteşte de vreo în- 
tîlnire cu o personalitate a vieţii 
medicale, oare să expună proble
me legate de igiena personală, 
sau oameni cu care să dezbatem 
aspecte ale'comportamentului şi 
integrării noastre sociale.

0 discuţie despre ei înşişi, cu tine rii
Dorim să facem precizarea că 

autorii rindurilor de faţă nu şi-au 
propus, de la început, să realize
ze o masă rotundă pe marginea 
acestei întîlnird. Intenţionăm doar 
să inserăm unele opinii şi apre
cieri ale participanţilor asupra 
problemelor Tidicate de viaţa şi 
activitatea tineretului, probleme 
abordate, de altfel, nu o dată, în 
paginile ziarului nostru. Iată cite- 
va din ele:

Mihai Dumitrescu, inginer, la 
uzina „Independenţa“: Consider 
că n-ar fi lipsit de interes dacă 
tinerii din judeţul nostru s-ar cu
noaşte mai mult. Numai astfel, ta- 
portindu-ne realizările la alte co-

chiar a absolvenţilor de institute 
de învăţămînt superior, cum este 
organizat timpul liber al lor.

Cu toţii ştim că, în urma recen
telor documente de partid şi a in
tensificării muncii de propagan
dă şi educare marxist-leninistă a 
oamenilor muncii a pornit şi o 
acţiune de combatere a tendin
ţelor unor tineri de a se complace 
în posturi „călduţe“. Am dori să 
ştim ce fac organizaflile U.T.C. 
pentru antrenarea la O muncă a- 
devărată, productivă a acestor 
tineri, Ca şi â celor ce obişnuiesc 
să trăiască pe spesele părinţilor, 
fără să muncească, precum şi 
cum fac faţă aceştia, în noua

rului, aspectele politice de pe 
plan naţional şi internaţional. Aş 
propune organizarea mai multor 
întâlniri cu activişti de partid şi 
de stat, care să ne împărtăşească 
din munca lor, să ne explice Une
le evenimente politice etc.

Heidemarie Schapp, muncitoare 
la fabrica „7 Noiembrie“. Lucrez 
de doi ani in fabrică. Şi tot de 
atita timp am simţit lipsa unei 
preocupări din partea organelor 
şi organizaţiilor de tineret faţă 
de problemele de viaţă aie tine
relor fete. Şedinţele de U.T.C. su
feră de formalism (se citeşte un 
articol din cine ştie ce publicaţie) 
şi unilateralism; nu există o cale

Dumitru Drăghici, economist, 
secretar de organizaţie U.T.C., de 
la uzina „Independenţa". Cu toţii 
ştim că o conlucrare cit mai a- 
propiată între tineri şi vîrstniei 
nu poate fi decit itt folosul am
belor părţi şi în special, al pro
ducţiei. Or, încă se mai simte, în 
unele locuri, că tinerii veniţi de 
pe băncile scolii, cunoscători ai 
teoriei, se Introduc cu greu în 
problemele practice, iar virstnicii 
nu Ie acordă, întotdeauna, sprijin. 
Aş propune o mai intensă activi
tate din partea organizaţiilor 
U.T.C. pe linia integrării in pro
ducţie a tinerilor şi, in acelaşi

tinfp, un sprijin moral şi »material 
Sporit.

Viorica Schitea, muncitoare, fa
brica „7 Noiembrie“. Pe lingă 
munca ce o prestez in fabrică, 
sint membră a formaţiei de dan
suri populare. Ar fi interesant 
dacă activităţii artiştice a tinere
tului i s-ar acorda o mai mare a- 
tenţie, atît din partea beneficiari
lor, cit şi din partea organizato
rilor diferitelor concursuri şi fes
tivaluri.

Nu lipsite de importanţă ni s-au 
părut unele concluzii desprinse 
din confruntarea Opiniilor aminti
te:

— revitalizarea unor activităţi 
lăsate pe nedrept în părăsire;

— forme şi mijloace noi de pă
trundere în masă, la nivelul ate
lierelor, secţiilor, organizaţiilor de 
tineret din cadrul unităţilor eco
nomice, a tuturor cuceririlor ştiin
ţei şi tehnicii contemporane, e- 
venimentelor politicii interne şi 
internaţionale;

— o legătură mai strînsă între 
tinăr şi viaţa de organizaţie;

— folosirea tuinror resurselor 
de mobilizare a tinerilor la pro
blemele pe care ie ridică produc
ţia şi colectivul din care fac 
parte;

— un plus de solicitudine şi 
competenţă din partea tuturor 
factorilor ce conlucrează la edu
carea în spirit comunist a tinere
tului nostru.

B. CORNELIA 
V. DUMBRÄVEANU

lei a aspectelor pozitive din viaţa, 
preocupările şi năzuinţele tine
rilor, precum Si combaterea unor ma
nifestări şi atitudini negative, punîn- 
du-i faţă în faţă cu- propriile lor fap
te. De asemenea, sínt surprinse în 
filme-reportaj şi filme documentare 
aspecte ale dezvoltării industriale, 
culturale şi sociale ale judeţului Si
biu, momente din trecutul de luptă 
al oamenilor de pe malurile Cibinu- 
lui. Pentru iubitorii şi pasionaţii fil
mului şi artei fotografice, in cadrul 
clubului fiinţează un cerc de iniţie
re practică şi teoretică.

— Cit priveşte dotarea tehnico- 
materială a clubului, ce ne-aţl putea
spune?

— Printr-o preocupare permanen
tă am reuşit să utilăm clubul nostru 
aproape cu toate aparatele necesare, 
fapt ce ne permite să realizăm filme 
şi fotografii în condiţii dintre cele 
mai bune. Ar fi bine şi s-ar veni 
mult în ajutorul tuturor cinecluburi- 
lor tehnice judeţene, dacă la nivel 
republican ar funcţiona mai prompt 
baza de aprovizionare specială pen
tru procurarea aparatelor de filmat 
şi a peliculei (16 mm), care la ora 
actuală se procură destul de greu.

— Amintiţi vă rog, cîteva din rea
lizările recente ale cinetehnic-clubu- 
lui.

— In cele cîteva luni de activita
te am reuşit să realizăm un jurnal 
de film cu aspecte din activitatea 
organizaţiilor de tineret din muni
cipiul Sibiu: pregătirea şi integrarea 
profesională a tinerilor din unităţile 
industriale, munca desfăşurată de ti
neri din municipiul Sibiu pe şantie
rele de muncă patriotică. De aseme
nea, s-a mai ralizat un film-reportaj 
privind buna deservire a populaţiei, 
finalizat cu faza judeţeană a con
cursului „Mercur". In curs de reali
zare se află un documentar despre 
căminele de locuit ale tinerilor, con
diţiile sociale şi mijloacele educati
ve oferite în cadrul acestor cămine,

— Perspective pentru viitoarea ac
tivitate?

— In continuare, în atenţia clu
bului cinetehnic ya sta realizarea u- 
nor filme-album şi fotomontaje, le
gate de activitatea sociö-proiesiona- 
1S, politico-ideologică şi cultural-ar- 
tistică a tinerilor, a Unor filme-ăn- 
chetă despre preocupările şi pasiuni
le extraprofesionale ale lor, a unul 
documentar despre istoria oraşului 
Sibiu Şi altele...

C. BLOOS

ALEXANDRU GRAD |
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Şezătoare>

pionierească
Elevii claselor a lll-a, a 

IV-a şi a Vil-a A, de la Şcoa
la generală nr. 17 din Sibiu, 
au organizat o şezătoare a 
cercului literar, prilejuită de 
comemorarea a 82 de ani dé 
la moartea marelui povestitor 
Ion Creangă şi intitulată 
„Prietenii cărţii". încăperea 
unde s-a desfăşurat şezătoa
rea, o autentică odaie ţără
nească, împodobită cu covoa
re, ştergare, vase şi scoarţe 
ţărăneşti, a găzduit expoziţia 
de desene ale elevilor, cu su
biecte alese din basmele şi 
povestirile rapsodului humu- 
leştean şi costume populare 
inspirate din aria etnografică 
a Moldovei. Programul artis
tic prezentat a fost alcătuit 
din scenete („Moş Chiorpec 
— Ciubotarul"), („Pupăza din 
tei"), poezii („Păsărică în 
timpul iernii"), şi audiţii (dis
cul „Mihail Sadoveanu citind 
copiilor din „Amintirile" lui 
I. Creangă“). Ghicitorile şi 
snoavele, glumele şi cîntece
le din creaţia populară au în
tregit atmosfera şezătorii, la 
care au participat deopotrivă 
elevi, profesori şi părinţi, a- 
ducind în acest mod un oma
giu de ădinca preţuire şi re
cunoştinţă aceluia care prin 
slova sa măiestrită a bucurat 
copilăria atîtor generaţii.
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Proiecte de rezoluţii adoptate 
in Comitetul pentru decolonizare 

al Adunării Generale
New York 15. — 'Corespondentul 

’Agerpres, Constantin Alexandroaie, 
transmite: Comitetul pentru .decolo
nizare al Adunării Generale a O.N.U, 
a adoptat cu o majoritate covârşi
toare'mai'multe proiecte de rezoluţie, 
pe linia aplicării Declaraţiei cu pri
vire la acordarea independenţei tu
turor'ţărilor şi popoarelor coloniale.

Dintre acestea, proiectul de rezo
luţie privind activitatea şi interesele 
economice străine în teritoriile colo
niale, supus aprobării de un grup de 
17 state, a fost adoptat cu 86 de vo
turi pentru, 7 contra şi 13 abţineri. 
Documentul reafirmă convingerea 
statelor că interesele monopolurilor 
şi trusturilor străine care exploa
tează atit bogăţiile cit şi forţa de 
muncă a popoarelor de sub domina
ţia colonială constituie un mare ob
stacol in calea aplicării Declaraţiei 
cu privire la acordarea independent 
tei tuturor ţărilor şi popoarelor co
loniale. Totodată, deploră acţiunile

Chile_ Congresul 
naţional 
a! educaţiei

Santiago de Chile 15 (Agerpres). 
l— La Santiago de Gliile au început, 
In prezenţa preşedintelui Salvador 
Allende, lucrările palmului Congres 
naţional al educaţiei. Luînd cuvîntul, 
şeful statului chilian a subliniat da
toria revoluţionară şi patriotică a ca
drelor. didactice chiliene, de a-şi adu
ce aportgl, în cadrul prpceşului edu
cativ, la formarea’ viitoarei generaţii 
care va construi o nouă societate in 
Chile.

-M-
tn continuare, ministrul'Chilian ai 

educaţiei, Mario Astorga, a subliniat 
trei postulate pe care guvernul Uni
tăţii Populare şi le propune în vii
torul imediat în acest domeniu de 
activitate: democratizarea sistemului 
da învaţămint; crearea unul sistem 
educational naţional coerent, legat 
de realităţile noi chiliene şi coro
borate, cu planurile de dezvoltare ale 
tării; crearea unor condiţii optime de 
participare autentică a clasei munci- 
loare la toate instituţiile educaţio
nale. »Sintern conştienţi că educaţia 
ridică io multitudine de probleme im
puse de sarcinile privind dezvoltarea 
economică şi socială a tării', a.spus 
Astorga. El a subliniat necesităţile 
asigurării bazei materiale a învăţă- 
mîntului, relevînd că guvernul va 
finanţa şcolarizarea a 70 la sută din 
numărul elevilor ce vor fi cuprinşi 
în învăţămintul profesional şi tehnic, 
în  prezent, a spus Astorga, în Chile 
există peste 2 050000 de tineri între 
F şi 15 ani cuprinşi în sistemul or
ganizat al învătfimţntului.

acelor state membre ale N.A.T.O. 
care au dus q, politică de încurajare 
a companiilor şi monopolurilor lor 
pentru continuarea întăririi poziţiilor 
economice ale acestora în teritoriile 
coloniale.

Proiectul de rezoluţie elaborat de 
20 de state privitor la teritoriul „Pa- 
pua-Noua Guinee“, adoptat în una
nimitate, cere Australiei, în calitate 
de putere tutelară, să ia toate mă
surile necesare pentru asigurarea ob
ţinerii autoguvernării şii independen
ţei poporului ' din Papua-Noua 
Guinee, prin aplicarea dreptului la 
autodeterminare a acestui popor şi 
organizarea de alegeri libere în anul 
1972, sub supraveghere^ O.N.U:

♦
New York 15 (Agerpres). Co

mitetul Adunării Generale a O.N.U. 
pentru decolonizare a votat marţi, 
cu 88 voturi pentru, două împotrivă 
şi opt abţineri, o rezoluţie condam
nând Republica Sud-Africană pentru 
a fi „refuzat continuu' să se retragă 
din Africa de sud-vest, teritoriu in 
care a extins practicile rasiste ale 
apartheidului şi unde încearcă să 
instituie crearea de „bantustane' — 
diviziune teritorial administrativă ba
zată pe criterii rasiale —4ceca ce, 
după cum afirmă rezoluţia, duce la 
„distrugerea unităţii poporului şi a 
integrităţii . teritoriale a Afticii de 
sud-vest", teritoriu al Africii'ocupat 
ilegal şi samavolnic de R.S.A.

Vizita in Venezuela 
a delegaţiei M. A. N.

Caracas 15 — Trimisul special A- 
gerpres, Eugen Pop, transmite: De
legaţia Marii Adunări Naţionale a 
Republicii Socialiste România, con
dusă de tovarăşul Mihai Daiea, pre
şedintele Comisiei de politică exter
nă a M.A.N., a făcut o vizită la Con
gresul National al Venezuelei.

în incinta Congresului, delegaţiei 
române i-au fost prezentate onoruri 
militare. S-au intonat imnurile na
ţionale ale celor două ţări.

Oaspeţii au fost salutaţi de pre
şedintele Senatului, Jose Antonio 
Perez Diaz, şi preşedintele Camprei 
Deputaţilor., Antonio' Leidenz. între 
preşedinţii celor două camere şi de
legaţia română a avut loc o discu
ţie. „Cunoaştem eforturile construc
tive ale poporului român în ridicarea 
patriei sale, a spus preşedintele Se
natului. Sintern convinşi că vizita 
delegaţiei Marii Adunări Nationale 
a României aduce o contribuţie im
portantă la dezvoltarea legăturilor 
dintre ţările noastre, la o cunoaştere 
reciprocă tot mai bună". Conducă
torul. delegaţiei române şi-a expri
mat convingerea că legăturile directe 
dintre reprezentanţii popoarelor pot

aduce o contribuţie valoroasă la an
samblul relaţiilor dintre ele, la in
tensificarea şi dezvoltarea acestora.

Tot în cursul «vizitei la Congresul 
Naţional, delegaţia română a avut 
o întilnire cu comisiile de politică 
externă ale celor două camere. Dele
gaţia a -fost salutată de senatorul 
Jesus Soto Ámesty, preşedintele Co
misiei de politică externă a Senatu
lui venezuelean. între deputaţii ro
mâni şi venezueleni a avut loc un 
schimb de păreri în legătură cu sta
diul actual şi perspectivele relaţiilor 
dintre cele două tari, subliniindu-se 
rolul contactelor parlamentare în sti
mularea acestor legături.

Delegaţia română a avut. de ase
menea, o întîlnire cu ministrul de 
externe al Venezuelei, Aristide Cal- 
vani. Şeful delegaţiei române şi mi
nistrul de externe venezuelean au 
abordat unele probleme , legate de 
perspectivele dezvoltării relaţiilor de 
colaborare şl de cooperare între cele 
două ţări în domeniile economic şi 
cultural.

La întîlniri a participat Octavian 
Bărbulescu, ambasadorul României la 
Caracas.

Declaraţia Comisiei Politice 
a P, C. din Honduras

Tegucigalpa 15 (Agerpres). — Co
misia Politică a Partidului Comunist 
din Honduras a dat publicităţii o 
declaraţie în care denunţă campania 
împotriva libertăţilor democratice 
şi cere guvernului adoptarea de mă
suri social-economicet! pentru redre
sarea economică a ţării şi îmbunătă
ţirea condiţiilor de viaţă ele popu
laţiei — anunţă agenţia Prensa La
tina, în declaraţie se subliniază că 
politica preturilor promovată de gu
vern favorizează capitalul privat, 
in timp ce îngheţarea salariilor a dus

Vii reacţii la ştirea  privind 
apropiata devalorizare a dolarului

Ştirea cu privire la o apropiată 
devalorizare a dolarului S.U.A. — 
convenită în cadrul convorbirilor, din 
insulele Azore, dintre . preşedinţii 
Nixon şi Pompidou — a creat o vie 
reacţie în cercurile economice şi co
merciale şi pe pieţele de devize oc
cidentale.

Declaraţia comună, dată publicită
ţii de cei doi preşedinţi, precizează 
că o asemenea măsură va trebui să 
fie însoţită de o reevaluare a altor 
monede occidentale. Devalorizarea 
monedei americane va însemna, de 
fapt, vinderea dolarului pentru can
tităţi mai mici de franci, mărci, lire 
etc. Pe pfan comercial, măsura va 
reprezenta o scumpire pe piaţa a- 
mericană a produselor importate, în
soţită de o ieftinire a produselor 
S.U.A. de export.

Aşadar, o apropiată devalorizare 
a dolarului a redus numărul cumpă
rătorilor acestei devize, pentru a e- 
vita, astfel, să rişte acumularea u- 
nor stocuri de valută discreditată, 
care, revîndută, s-ar solda, în mod 
implicit, cu pierderi. Aşa se explică 
faptul că la. Paris, în ciuda nivelului

scăzut al monedei americane (5,51 
franci pentru un dolar), marti după- 
ainiază nu mai existau cumpărători 
pe pi^ta comercială, Pe piaţa finan
ciară liberă (de la 18 august guver
nul a Instituit o piaţă dublă) dola
rul a fost vindut pentru 5,38 franci, 
echivalînd cu o reevaluare de 2,9 
la sută a monedei francezé.

La Frankfurt pe Main, piaţa de de
vize s-a închis la nivelai de 3,2575 
înlărci pentru un. dolar (reprezentând 
o reevaluare' a monedei vest-germa
ne cu 12,4 la sută), la Zürich s-au 
plătit doar 3,8930 franci elveţieni 
pentru un dolar S.U.A. (reevaluare a 
francului cu 4,6 la sută), în timp ce 
la Tokio, unde dolarul înregistrase 
un hîvel minim Acord faţă de pari
tatea oficială încă înainte de anun
ţare, la Angra, a viitoarei măsuri, 
s-a înregistrat ó reevaluare de facto 
a yenului cu 11,62 la sută. La Lon
dra, nivelul de 2,5191 dolari pentru 
o liră a putut fi menţinut doaT ia 
intervenţia pe piaţă a Băncii An
gliei (paritatea oficială este 2,40 do
lari egal cu o liră sterlină).

j R.F. A GERMANIEI. Condiţii de. via
tă în ţările capitaliste. în micul 
orăşel industrial Knapsack, situat 
la 12 km de Köln, viaţa a de
venit aproape imposibilă datorită 
gradului de poluare, deosebit de 
ridicat. în îoto: vederi din Knap
sack; norii groşi de fum, care ies 
din coşurile fabricilor, întuneca 
şi poluează atmosfera acestui 

I orăşel

la scăderea posibilităţilor materiale 
ale oamenilor muncii, la aceasta a- 
dăugîndu-se creşterea şomajului, cos
tul ridicat al vieţii, înrăutăţirea si
tuaţiei maselor ţărăneşti, ca urmare 
a neaplicării reformei agrare. Feno
menele de criză prin care trece in 
prezent tara, se arată în. declaraţie, 
sínt agravate de exploatarea bogăţii
lor ţării şi a forţei de muncă de că
tre monopolurile străine. — 

Declaraţia P.C. din Honduras chea
mă la adoptarea unor măsuri social- 
economice în favoarea majorităţii 
popularei şi Ia promovarea unei po
litici externe independente, de prie
tenie şi bune relaţii cu toate ţările.

Conflictul
indo-pakistanez

Rawalpindi 15 (Agerpres). — Un 
purtător de cuvint oficial pakistanez, 
citat de agenţia France Presse, a de
clarat că forţele pakistaneze au an
gajat lupte violente cu unităţile mi
litare indiene helipurtate şi paraşu
tate la nord de Dacca. Situaţia la 
Dacca este „foarte rea“, a declarat, 
miercuri, la Rawalpindi, purtătorul 
de cuvint oficial al guvernului pakis
tanez, citat de agenţia France Presse. 
El a menţionat că lupte de stradă 
foarte grele se desfăşurau în împre
jurimile capitalei Pakistanului orien
tal şi câ trupele indiene se îndreptau 
spre oraş din .diferite direcţii.

Un purtător de cuvint oficial de la 
Rawalpindi a informat că, la sud de 
Dacca, în localitatea Khulna şi în îm
prejurimile ei, forţele pakistaneze o- 
pun o puternică rezistenţă trupelor 
indiene.

Pe de altă parte, postul de radio 
pakistanez a anunţat că aviaţia pa
kistaneză a bombardat din nou aero- 
bazele indiene de ia Srinagar şi Am
ritsar.

-)F
Delhi 15 (Agerpres). — Un purtător 

de cuvint ai armatei indiene, citat de 
agenţiile . Reuter şi United Press In
ternational, a declarat că, înaintînd 
în Pakistanul de est,. forţele indiene 
au ocupat localităţile Jaydebpur şi 
Tungi, situate la 30 kilometri şi, res
pectiv, la 19 kilometri de Dacca. 
Forţele indiene care se îndreptau spre 
Dacca din două direcţii au încercuit, 
complet, miercuri, capitala Pakista
nului de est, a anunţat la Delhi un 
purtător de cuvint, citat de agenţia 
France Presse.

Pe de altă parte, agenţia Press 
Trust of India, reluată de France 
Presse şi Reuter, anunţă că trupele 
indiene ajunseseră miercuri seara la 
aproximativ 3 kilometri de principala 
garnizoană a unităţilor pakistaneze 
din oraşul Dacca.

V eşti 
din  găr ile  
s o c ia l is te

Sofia 15. — Corespondentul Ager
pres, C. Amariţei, transmite: Primă
ria oraşului Sofia a aprobat planul 
pentru crearea unui sistem de brîuri 
de verdeaţă în jurul combinatului 
metalurgic „Kremikovtî“, cu ajutorul 
cărora se încearcă să se reducă atit 
poluarea aerului, cit şi a solului şi 
a apei capitalei bulgare şi a raioa
nelor care o înconjoară. Totodată, a 
fost stabilit şi regimul de construcţii 
din comunele limitrofe combinatului 
metalurgic, prin care se interzice, 
pînă în anul 1976, aşezarea unor noi 
locuitori în această zonă.

Moscova 15 (Agerpres). — Prime
le sute de tone de minereu de cu
pru au fost extrase de la zacămîntul 
descoperit cu cîtva timp în urmă în 
Munţii Mugodjar, din partea apusea
nă a Kazahstânului sovietic. Zăcă- 
mîntul prezintă avantajul că se află 
în apropierea căii ferate care leagă 
regiunile Asiei centrale sovietice de 
Ural, unde se află mari uzine de pre
lucrare a minereului de cupru.

Praga 15 (Agerpres). — în actualul 
plan cincinal, în R.S. Cehoslovacă 
se alocă 17 miliarde coroane pentru 
construcţia de drumuri. O mare par
te din aceste fonduri este destinată 
construirii autostradei est-vest, care 
va lega Praga de Bratislava. Prima 
porţiune a şoselei cu o lungime de 
50 km, a şi intrat în exploatare, ur- 
mînd ca în viitorii doi ani să se ter
mine construcţia unui sector de 
106 km. .

în  afară de aceasta, vor fi con
struite sute de kilometri de şosele 
modernizate şi, totodată, vor fi lăr
gite şi refăcute 2 400 km de drumuri 
din reţeaua şoselelor existente.

______  .. ••

R.P. BULGARIA. Uzina pentru echipament de înaltă tensiune din oraşul 
Tolbuhin, produce staţii de transformare, panouri de comandă, şi alte 
echipamente de înaltă tensiune, atit pentru uz intern ctt şl pentru export. 
In foto: Secţia de asamblare a instalaţiilor de deconectare secţionată, 
, un nou produs al uzinei

Acord româno - algerian
Alger 15.— 'Corespondentul Ager

pres, Constantin Benga, transmite: 
Intre societatea algeriană de cerce
tări şi exploatări miniere „Sonarem“ 
şi întreprinderea română de comerţ 
exterior „Mineral Import-Export“ a 
fost semnat un acord în baza căruia 
Algeria va livra ţării noastre, în a- 
nul 1972, 1 100 000 de tone minereu 
de fier.

Intr-o declaraţie făcută cu acest 
prilej ziariştilor, Tahar Hamedi, di
rectorul general al societăţii „Sona
rem“, a relevat că acest acord con
stituie un important jalon ál dezvol
tării continue a relaţiilor economico-

BOLIVIA

Disensiunile din cadrul 
juntei militare

tind sa se adînceasca
Ia  Paz 15 (Agerpres). — Disensiu

nile din cadrai juntei militare insta
late în Bolivia după lovitura de stat 
din august împotriva fostului pre
şedinte Jüan Jose Torres tind să se 
adîncească. După cum informează a- 
genţia Prensa Latina, fostul şef al 
armatei boliviene, generalul Luis 
Reque Teran, care a jucat un rol 
important în evenimentele ce au dus 
la instalarea guvernului Hugo Ban-

„Marte-2“ şi „Marte-3“ 
continuă cercetările 

ştiinţifice
MOSCOVA 15 (Agerpres). — Sta

ţiile sovietice automate „Marte-2“ 
şi „Marte-3“, care s-au plasat pe 
orbite perimarţiene la 27 noiembrie 
şi, respectiv, la 2 decembrie a.c., 
continuă cu succes cercetările ştiin
ţifice asupra planetei Marte şi a 
spaţiului cosmic circumplanetar, 
transmite agenţia TASS.

Conform programului de activita
te, cu ajutorul sistemelor autonome 
de astronavigaţie, staţiile „Marte- 
2“ şi „Marte-3’ au fost orientate de , 
aşa manieră incit, la o comandă de 
pe Pămint, au fotografiat suprafa
ţa planetei Marte de la distanţe di
ferite. După prelucrarea fotografii
lor la bordul staţiilor, ele au fost
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EVENIM EN TUL P E  SCURT
•  IA SEDIUL AMBASADEI 

U.R.S.S. DIN VIENA a avut Ioc 
miercuri o nouă şedinţă de lucru din 
cadra! celei de-a şasea runde a con
vorbirilor sovieto-americane asupra 
limitării cursei înarmărilor strategi
ce (S.A.L.T.).

Următoarea şedinţă a convorbirilor 
S.A.L.T. va avea loc la 17 decembrie.

•
•  IN URMA ALEGERILOR PEN

TRU ADUNAREA MUNICIPALA A 
ORAŞULUI AGEO (prefectura Savta- 
ma), care ou avut loc duminică, au 
fost aleşi deputaţi toţi cei cinci can
didaţi ai Partidului Comunist din 
Japonia. în felul acesta P.C. din Ja
ponia se situează pe primul loc prin
tre partidele politice In ce priveşte 
numărul de reprezenlanţi aleşi in 
adunarea municipală din Ageo.

•  VALUL DE CĂLDURĂ CE SE 
ÎNREGISTREAZĂ ÎN ACESTE ZILE 
IN BRAZILIA (în emisfera sudică a

continentului american acum este 
vară — n.r.) a provocat tulburări u- 
nuî număr de 414 copii care au fost 
spitalizaţi. Temperatura înregistrată 
marţi la Rio de Janeiro a fost de 
plus 38,9 grade Celsius. Şi mai mult

mului portughez, apartheidului şi ra
sismului din Africa australă. La se
siune sínt reprezentate peste 30- de 
state membrg ale O.U.A. împăratul 
Etiopiei, Haite Selassie, a adresat 
participanţilor un mesaj.

O nouă rundă a tratativelor S.A.L.T.
Val de căldură în Brazilia
Sesiunea Comisiei pentru apărare a O.U.A.
Algeria — deschiderea expoziţiei „Viaţa culturala 
în Bucureşti“

au avut de suferit locuitorii oraşului 
Gaanabara unde căldura a atins va
lori mai înalte.

•  I A ADDIS ABEBA a început o 
sesiune a Comisiei pentru apărare a 
Organizaţiei Unităţii Africane, con
sacrată examinării unor probleme 
privind lupta împotriva coionialis-

•  STATELE UNITE AU EFECTUAT 
MARTI, la poligonul de experienţe 
din. Nevada, o noua explozie nuclea
ră, a anunţat Comisia americană 
pentru energia atomică. Cu o pute
re de ordinul a 20 000 ptnă la 200 000 
tone T.N.T., aceasta este a 11-a ex
perienţă nucleară subterană anunţa
tă de S.U.A. în cursul acestui an.

comerciale dintre Algeria şi Româ
nia, o nouă premisă a lărgirii coo
perării dintre cele două ţări, atit în 
industria minieră, cit şi în alte do
menii, Tahar Hamedi a menţionat 
că acest acord conturează perspecti
ve îmbucurătoare şi în ceea ce pri
veşte posibilitatea deschiderii, in 
Algeria, a unor mine noi sau a re
luării activităţii altora mai vechi, 
pentru care România va acorda asis
tenţă tehnică şi utilajul respectiv.

România va livra Algeriei, în 
schimbul minereului de fier, instala
ţii de foraj şi utilaje miniere.

zer, a fost deferit în mod surprinză
tor unei curţi marţiale. Motivele pen
tru care Teran se află în faţa instan
téi nu au fost încă făcute cunoscute 
public. In 1967, în calitate de co
mandant al celei de-a 4-a divizii cu 
cartierul general la Camiri, el a 
condus operaţiunile pentru captura
rea ziaristului francez, Regis Debray, 
condamnat ia 30 de ani închisoare 
şi eliberat ulterior.

transmise pe Pămint prin canale 
radio.

In timpul zborului, menţionează 
agenţia TASS, au fost stabilite 153 de 
contacte prin radio cu staţia „Mar
te-2“ şi 159 cu staţia „Marte-3“. Au  
fost transmise rezultatele măsurăto
rilor ştiinţifice, date cu privire la 
funcţionarea aparatelor de bord, la 
temperatura din compartimentele 
staţiilor şi s-a efectuat controlul pa
rametrilor orbitelor celor doi sateliţi 
artificiali ai planetei Marte. Aceste 
date i-au condus pe specialişti la 
concluzia că toate sistemele staţii
lor „Marte-2“ şi *Marte-3“ funcţio
nează normal.

•  ALEXEI KOSÎGHIN, PREŞEDIN
TELE CONSILIULUI DE MINIŞTRI 
AL U.R.S.S., a avut o convorbire cu 
delegaţia Confederaţiei industriaşilor 
italieni, condusă de preşedintele a- 
cestei organizaţii, Renato Lombardi. 
Premierul sovietic a expus oameni
lor de afaceri italieni părerea guver
nului U.R.S.S. cu privire la posibili
tatea dezvoltării relaţiilor economice 
bilaterale şi colaborării tehnico-ştiin- 
ţifice în perioada 1971—1975, rela
tează agenţia TASS.

•  IN SALA „EL MOUGGAR“ DIN 
CAPITALA ALGERIEI s-a deschis 
expoziţia „Viaţa culturală în Bucu
reşti“. La inaugurare au participat 
funcţionari superiori ai M.A.E. al
gerian, . ai Ministerului Informaţiilor, 
reprezentanţi ai unor instituţii cul
turale din capitala Algeriei, şefi ai 
misiunilor diplomatice acreditaţi la 
Alger, ziarişti.

încă de Ia deschidere, expoziţia se 
bucură de un deosebit interes din 
partea publicului vizitator.

Bonn 15 (Agerpres).. — Meta- 
lurgiştîi dih landul vest-german 
Baden-Württemberg, care s-au 
aflat timp de mai multe săptămâni 
în grevă, au participat marţi la 
un vot general asupra acordului 
intervenit între sindicate şi pa
tronat privind soluţionarea con
flictului de muncă. Acest acord 
satisface partial revendicările 
participanţilor la grevă. Potrivit 
datelor provikorii, aproximativ 70 
la sută dintre grevişti s-au pro
nunţat în favoarea acordului şi 
pentru reluarea lucrului.

In consecinţă, liderul sindicatu
lui metalurgiştilor clin Şaden- 
Wurttemberg, Willi Bleicher, i-a 
chemat pe grevişti să reia lucrul 
.începînd de miercuri.

Totodată, patronatul a suspen
dat Jockout-ui instituit la cîtva 
timp după declanşarea grevei.

Roma 15 (Agerpres). — Aproxi
mativ 200 000 de funcţionari de 
stat italieni au declarat o grevă 
de 48 de ore, în semn de protest 
fată de intîrzierea adoptării unor 
măsuri menite să amelioreze con
diţiile lor de trai. O grevă simi
lară a avut loc luna trecută. Ac
tuala întrerupere a lucrului a a- 
fectat, în special, serviciile ad-

D in  lu m e a  
c a p ita lu lu i

ministrative şi pe cele de asigu
rări sociale.

Ministrul italian al muncii, Car
lo Donat-Cattin, a convocat pen
tru astăzi (joi), reprezentanţii sin
dicatelor greviştilor încercînd 
astfel să rezolve acest conflict de 
muncă.

Pe de altă parte, înalţii funcţio
nari de stat italieni continuă „gre
va de zel“, declarată pentru spri
jinirea unor revendicări similare, 
De asemenea, personalul adminis
trativ din spitale şi infirmierele 
au anunţat o grevă naţională pen
tru ziua de vineri.

Madrid 15 (Agerpres). — La Fa
cultatea de ştiinţe juridice a Uni
versităţii din Madrid au avut loc 
noi tulburări, în urma cărora po
liţia a pătruns în incinta facul
tăţii de unde . a evacuat pe stu
denţi, dintre care a (arestat pe 
ci ţi va.

Intre timp, Facultatea, de. medi
cină din Madrid continuă să ră- 
mînă închisă ca urmare a nepar- 
ticipării studenţilor, care protes
tează astfel împotriva programelor 
de învăţămînt învechite. Aceeaşi 
stare de lucruri există şi Ia Fa
cultatea de medicină din Barce
lona.

Buenos Aires 15 (Agerpres). — 
Cei peste 3 000 de muncitori de 
la întreprinderea „Hornos de Za- 
pla“ au declarat grevă ca urmare 
a refuzului administraţiei între
prinderii de a satisface revendi
cările lor economice. „Hornos de 
Zapla“ figurează, ca una dintre 
cele mai mari întreprinderi side
rurgice din Argentina.
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